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15 .  zasedání  Monitorovac ího  výboru 

Operačního programu Technická pomoc  

2014-2020 

 

Místo konání: Barokní refektář kláštera dominikánů, Jilská 5, Praha 1 

Datum konání: 17. května 2022 od 10:00 hodin (prezence od 9:00 hodin)  

 

Přítomni:  

Předseda:         Zdeněk Semorád (MMR) 

místopředseda:         Marek Kupsa (MMR)  

poradce (zástupce Evropské komise):        Jana Chaloupková (EK)  

pozorovatel (Ministerstvo financí – AO):  Ivana Majtnerová (MF AO) 

členové s hlasovacím právem:  Sandra Illínová (MMR), Adriana Prokešová (MF), 

Petr Janda (MŽP), Radka Bučilová (MPO), Jan 

Frisch (MŠMT), Petr Chuděj (MPSV), Věra 

Korman Horáčková (MD), Zuzana Dvořáková 

(MZE), Michael Otta (Asociace krajů ČR), Oldřich 

Hnátek (MHMP), Jana Brodská (MMR – ŘO 

IROP), Pavla Košťálová (ÚV), Gabriela Hůlková 

(SMO ČR)  

hosté:     Radek Kobza (MMR), Michal Laštovka (MMR), 

Lucie Zonková (MMR), Jiří Kořínek (MMR), 

Kateřina Řehořková (MMR), Martin Janda (MMR), 

Ivana Hladíková (MMR), Ilona Binhacková 

(MMR), Irena Ahneová (MMR) 
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Program jednání: 

1. Zahájení 

2. Aktuální informace programu TP a příprava OPTP 2021+ 

3. Schválení Výroční zprávy o implementaci programu za rok 2021 

4. Aktuální komunikační aktivity OPEFEU 

5. Různé 

6. Shrnutí hlavních závěrů 

 

Ad (1) Zahájení  

Zdeněk Semorád (MMR) přivítal přítomné členy a hosty na 15. zasedání Monitorovacího 

výboru Operačního programu Technická pomoc 2014-2020 (dále „MV OPTP“). Konstatoval, 

že MV OPTP je usnášeníschopný, jelikož je přítomno 15 hlasujících členů z celkového počtu 

16 členů (omluven je 1 člen) a doplnil, že členové MV budou kromě navrženého programu 

informováni i o aktuálním dění na poli vyjednávání programu na další programové období.  

Následně přivítal zástupkyni EK paní Janu Chaloupkovou a požádal ji o úvodní slovo. 

Jana Chaloupková (EK) poděkovala za pozvání na jednání MV a pozdravila všechny 

přítomné. Na začátek krátce informovala o postupu schvalování nového programu, kdy nyní 

probíhá písemná procedura mezi kabinety EK a očekává, že nejpozději do týdne by měl být 

program schválen. Doufá, že jeho schválení bude představeno v příštím týdnu při návštěvě 

komisařky Elisy Ferreiry v Praze. 

Zdeněk Semorád (MMR) poděkoval za úvodní slovo paní Chaloupkové.  Uvedl, že celá 

administrativní kapacita ESI fondů je do značné míry na úspěchu OPTP a na jeho dobrém řízení 

závislá. Ocenil, že OPTP je v tuto chvíli bezproblémový program, vyzdvihl, že možná bude i 

jeden z premiantů do budoucna, pokud jde o dobu schválení programů. Nemusíme se tak 

zabývat tím, jakým způsobem budou hrazeny výdaje na administrativní kapacitu, kterou nutně 

potřebujeme právě v tomto období, kdy se setkává nové a staré období a kdy tradičně mají řídící 

orgány nejvíce práce. 

Poté seznámil členy MV s programem s tím, že je navrženo celkem 6 bodů včetně zahájení. 

Následně vyzval členy MV ke vznesení případných připomínek či námětů k programu. Žádný 

návrh na doplnění či úpravu programu jednání nebyl uplatněn, a proto je možno považovat 

program za schválený.  Poté předal slovo Marku Kupsovi k bodu 2 programu. 
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Ad (2) Aktuální informace programu TP a příprava OPTP 2021+ 

Marek Kupsa (MMR) na úvod své prezentace se vrátil k významu stability zaměstnanců, dále 

hovořil o účasti na konferenci Internet ve státní správě a samosprávě v Hradci Králové, kde 

zásadní myšlenkou bylo, že „zdroje jsou, ale nejsou lidé“. Finanční alokace na nové období 

bude dostatečná, ať již prostřednictvím |Národního plánu obnovy, Modernizačního fondu, JTF 

a tak dále, ČR tak nebude mít problém s finanční alokací, ale problém je spíše v nedostatku 

lidských zdrojů. OPTP je sice menším programem, ale přispívá k udržení kvalitního 

úřednického aparátu v systému implementace EU fondů, bez čehož by se nemuselo dařit 

finanční alokaci úspěšně čerpat.  

Dále prezentoval aktuální informace o operačním programu, a to jakým způsobem se daří plnit 

čerpání OPTP jak u projektů s právním aktem, tak předložených projektů s tím, čísla vzrůstají 

do té míry, že by mělo dojít k bezproblémovému dočerpání programu. Na základě aktuální 

analýzy čerpání jednotlivých programů, zpracované MF PCO, řešíme v současnosti 

přezávazkování programu, jež způsobily některé vnější okolnosti – např. rozkolísaný vývoj 

kurzu CZK vlivem aktuálního vývoje v ČR i v Evropě, nebo i složité ukončování regionálních 

operačních programů. Přijímáme tedy adekvátní opatření a výhodou při nalézání řešení je, že 

můžeme pracovat pružně s navazujícími projekty, a proto jsme se dohodli s některými příjemci, 

např. s AO či PCO na ukončení jejich stávajících projektů ke konci letošního roku.  Nové 

projekty již budou čerpat z nového programového období tak, aby došlo k úspoře značných 

prostředků z disponibilní finanční alokace 2014+. Snažíme se v co nejvyšší míře projekty 

ukončovat a s tím, že následně budou financované již z nového období. Doufáme, že přečerpání 

nebude velké, abychom nepřesáhli maximální stanovenou hranici PCO 5 %. Dále komentoval 

tabulku přezávazkování jednotlivých operačních programů, kdy se OPTP dostal na přijatelnou 

úroveň. Naší snahou je adekvátní stabilizace programu, zpracováváme predikce čerpání po 

měsících, vedeme podrobnou analýzu dle výzev, tak abychom maximálně eliminovali možné 

riziko přečerpání.  

Poté komentoval tabulku s aktuálními informacemi o čerpání programu u vyúčtovaných žádostí 

o platbu, souhrnných žádostí a certifikovaných prostředků. Uváděné finanční částky za operační 

program se pohybují v horních hranicích, v některých ukazatelích máme sice přezávazkováno, 

ale již zmíněnými přijatými opatřeními řešíme situaci tak, abychom se vyvarovali vyššího než 

5 % přezávazkování. 

Jiří Kořínek (MMR) komentoval pololetní vyhodnocení predikcí za období od 1. 10. 2021 do 

31. 3. 2022. Uvedl, že OPTP s predikcemi nikdy neměl velký problém, plnili jsme je cíleně dle 

našich odhadů. Proto i predikce finančních prostředků v právních aktech jsme splnili na 100,4 

% (4Q 2021) a 106,2 % (za 1Q 2022), predikce za vyúčtované žádosti o platbu byla plněna na 

99,7 % (4Q 2021) a 100,8 % (za 1Q 2022) a predikce v souhrnných žádostech o platbu 

autorizovaných ŘO OPTP byla plněna na 101,4 % (4Q 2021) a 100,5 % (za 1Q 2022). Doplnil, 
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že predikce se nám daří odhadovat tak, aby odpovídaly skutečnosti. Tak jako dosud 

nepředpokládáme problémy s predikcemi do konce čerpání operačního programu, bude to však 

záviset na tom, jak se bude vyvíjet situace v čerpání z hlediska přezávazkování, jak již zmiňoval 

pan ředitel Kupsa. Opatření, která by nežádoucímu přezávazkování měla zabránit, postupně 

přijímáme a pečlivě sledujeme a vyhodnocujeme čerpání v průběhu roku, tak abychom mohli 

pružně reagovat.              

Dále hovořil o plnění pravidla n+3, což pro OPTP nikdy, ani v minulosti, nebyl problém. Je to 

dáno především zaměřením operačního programu, kdy většina výdajů jsou provozního rázu a 

lze je předem předvídat. Limit čerpání n+3 pro 2022 byl výrazně přeplněn na téměř 120 %.  

Nepředpokládáme problém do konce programového období a prostředky vyčerpáme. Naše 

snaha je, abychom neměli přezávazkování, ale zároveň dočerpali danou alokaci. Jedná se o 

složitý proces, který řešíme s jednotlivými příjemci a diskutujeme, zda jejich projekty 

převedeme do nového období, či je ponecháme ještě ve starém, jak již zde bylo uvedeno panem 

ředitelem Kupsou.  

Marek Kupsa (MMR) komentoval přípravu OPTP 21+. Doufáme v brzké schválení našeho 

programu tak, aby příjemci měli jistotu, že v září 2022 vyhlásíme výzvy, hlavně pro nové 

kolegy z ITI (současné IPRÚ), nové MAS či MAS, které již mají vyčerpané finanční prostředky 

z IROP. Shrnul, co tomu předcházelo - celková alokace pro TP 21+ je obecně nižší, než by bylo 

potřeba. Po více než roční diskuzi s kolegy z ostatních operačních programů, kdy jsme 

vzájemně vyjednávali celkové finanční částky tak, abychom mohli programy skrz technickou 

pomoc úspěšně řídit, došlo k přijetí ústupků jak z naší strany, tak ostatních operačních 

programů. Výsledek vedl ke kompromisu, který se blíží k možnému optimu, za což poděkoval 

i ostatním ŘO. V rámci nového období budeme financováni ze dvou fondů EFRD a CF. Zatím 

počítáme s financováním programu do r. 2028, ale doufáme, že se podaří nějaké finanční 

prostředky v průběhu programového období ušetřit či saturovat konec z dalšího období. 

V průběhu vyjednání programu proběhla tři neformální jednání s EK - v červnu a říjnu 2021, 

v únoru 2022 jsme již s EK dolaďovali detaily programu. Programový dokument prošel VPŘ a 

MPŘ, vláda v říjnu 2021 schválila všechny operační programy, v prosinci 2021 byl EK 

předložen k formálnímu projednání, v únoru 2022 jsme vypořádali poslední část připomínek. 

Doufáme, že se opravdu podaří schválení programu v dohledné době, abychom mohli vyhlásit 

slíbené výzvy.  

Podrobně hovořil o struktuře OPTP  21+, kdy byly zachovány 2 priority. Priorita 1 kopíruje 

víceméně stávající období, v rámci kterého podporujeme klíčové aktéry – MMR-NOK, MF – 

AO, PO, AFCOS, dále budeme z menší části financovat MV s projekty e-Governmentu, které 

budou přímo navázané na evropské projekty a samozřejmě bude financován i ŘO OPTP. 

Dalšími podporovanými aktivitami budou na úrovni monitorovacích systémů – MS 2021+, IS 

ESF, IS MF – VIOLA, APAO, odborné vzdělávání pro širší odbornou veřejnost i 

implementační strukturu, publicita, evaluace a ad hoc projekty, které budou podporovány po 
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koordinaci s MMR-NOK. Priorita 1 bude financována z EFRR částkou 142 mil. EUR, 

předpokládáme vyhlášení 3 výzev, a to pro projekty se zjednodušenými metodami vykazování, 

kdy budeme hradit 100 % mzdových výdajů a paušální výdaje ve výši 8 %. Dále pro projekty 

s přímým vykazováním nákladů – jedná se hlavně o projekty na monitorovací systémy, odborné 

vzdělávání, publicita. Pátá výzva bude na ad hoc projekty, které budou projednávány s MMR-

NOK, abychom mohli řídit projekty dle aktuálních potřeb.  Předpoklad náběhu čerpání u těchto 

projektů očekáváme až v roce 2023, budeme dbát na dočerpání projektů ze současného období, 

aby byly vyčerpány všechny finanční prostředky ze současného období. 

Priorita 2 bude podporovat regionální partnery, a to stávající ITI a dalších 6 ITI (současných 

IPRÚ), kterým bude umožněno v rámci výzvy s plánovaným vyhlášením 1. září 2022 čerpat 

finanční prostředky zpětně od 1. 1. 2021. Dalšími příjemci bude 180 MAS, které byly dosud 

financovány z IROP. Jejich podporou dojde k rozšíření OPTP o skoro 100 %, protože nyní se 

pohybujeme na cca 230 projektech. To bude znamenat i nové přeskupení v rámci odboru 

z důvodu nárůstu práce jak při příjmu a administraci projektů, tak následných kontrol. 

S Národní sítí MAS jsme v úzkém kontaktu. Nastavovali jsme společně výši alokace pro 

jednotlivé MAS předem, aby věděly, kolik budou moci čerpat na animaci. Částky jim byly již 

sděleny, uvažuje se ještě o bonusech při čerpání OPŽP a OP TAK. Doufáme, že se podaří 

zjednodušit administrativu projektů, i vzhledem k tomu, že u nich dojde k uplatnění paušálů ve 

výši 20 %. Proběhne rovněž školení příjemců k podávání projektů. Důležité je také předávání 

informací od IROP k OPTP, abychom měli jistotu, že se maximálně dočerpaly finanční 

prostředky na MAS z IROPu. Většina MAS bude dočerpávat finance z IROP a budou čerpat z 

OPTP v příštím roce. Výzva od 1. 9. 2022 bude vyhlášena i pro MAS, které dosud nečerpaly 

žádnou podporu, případně budou mít již v tomto roce dočerpáno. Dalším z příjemců priority 2 

jsou RSK. Nutno ještě vyjasnit, jaké činnosti RSK budou z OPTP financovány – především se 

jedná o RAP a další činnosti, které budou řešit např. i pro MMR. Dalším příjemcem bude 

MHMP při ukončování OP Praha pól růstu, protože nebudou pokračovat v novém období a EK 

tento projekt bez problémů podpořila.  

Financování priority 2 bude z Fondu soudržnosti, aby nedocházelo k rozdílům z důvodu 

rozdílných kategorií regionů. Poděkoval zástupcům MF, že částky pro regionální aktéry byly 

nivelizovány, aby se nedělily mezi více a méně rozvinuté resp. přechodové regiony - tj. hranice 

95 % bude financována z fondů EU a státního rozpočtu, příjemci se budou podílet 

kofinancováním ve výši 5 %.  

V rámci priority 2 plánujeme vyhlásit 2 výzvy, a to jednu pro projekty ITI, MAS, RSK 

s vyhlášením od 1. 9. 2022 a druhou pro Prahu, která má snížené míry kofinancování s 

termínem vyhlášení výzvy po dočerpání OP Praha Pól růstu, tj.  od roku 2024.              

Jana Chaloupková (EK) poděkovala za úspěšnou přípravu programu a výbornou spolupráci 

při vyjednávání s EK, které nebylo úplně jednoduché. I přesto, že program má poměrně malou 
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alokací a neřeší nejkontroverznější témata, bylo vyjednávání poměrně dramatické. Považuje za 

úspěch, že se již posunul do konečné fáze schvalování. Dále informovala o aktuální situaci ve 

schvalování programů ostatních členských států na úrovni EU, kdy jsou dosud schváleny pouze 

2 programy z GD REGIO (tj. EFRR a FS) a 1 z ESF. Úspěch ČR, že se daří vyjednávat 

programy včas a dostávat se do poslední fáze vyjednávání, kdy jsou všechny programy 

předloženy do formálního vyjednávání.  

Zdeněk Semorád (MMR) uvedl, že poděkování patří i EK za bezvadnou komunikaci a 

spolupráci.  Doplnil, že hovořil s místopředsedkyní Evropské komise Věrou Jourovou, která 

předpokládala, že programy budou schválené až na podzim, proto považovala za úspěch, že 

OPTP i IROP budou schválené dříve. Znovu zdůraznil že naší snahou je vyčerpat všechny 

prostředky, které máme k dispozici pro období 2014-2020, aby nedošlo k vracení 

nedočerpaných finančních prostředků EU, protože v budoucím období bude méně finančních 

prostředků a negativní vliv na jejich výši bude mít i vysoká míra inflace. Proto bude ŘO OPTP 

trvat na vyčerpání všech prostředků z minulého, tj. 2014+ období.  

Dále se věnoval tématu jednotlivých regionálních aktérů OPTP. Nepředpokládá problémy 

s projekty MHMP. Dojde ještě k diskuzi s odborem strategií a analýz MMR o náplni činností 

RSK, aby finanční příspěvek odpovídal výkonu a tomu, čím RSK přispějí k implementaci 

fondů. Příspěvek pro MAS vychází z obecného nařízení EU, kdy bude financována animaci (z 

IROP je alokováno 8 mld. Kč), snahou bude využívat paušální výdaje pro zjednodušení kontrol. 

Uvedl, že se připravuje napříč operačními programy, tj. rovněž pro MAS, etický kodex, který 

by řešil transparentnost při výběru a zpracování projektů.  

Sandra Illínová (MMR) navázala na informace o čerpání finančních prostředků za období 

2014-2020. Uvedla, že cílem MMR-NOK je rovněž, aby všechny programy dočerpaly své 

finanční alokace, ale aktuální situace může vše zkomplikovat, i když pro OPTP toto riziko tolik 

nevnímají. Nejdříve přišla covidová pandemie, následně ukrajinská krize, nyní inflace, nejistoty 

na energetických trzích – to vše může mít dopady na projekty, které jsou nyní v realizaci. ČR 

proto zahájila iniciativu 10 členských států, které jsou nejvýše zasažené ukrajinskou krizí –  

jedná se o státy V4, pobaltské státy, Bulharsko, Slovinsko, Rumunsko, kdy byl na EK odeslán 

dopis s popisem aktuální situace včetně rizik, ke kterým může při implementace programů dojít 

a bylo navrženo částečně rozvolnit pravidla v období 2014-2020, resp. i 2021-2027, aby mohlo 

dojít k dokončení projektů. Návrhem je např. prodloužit současné programové období o 1 rok, 

což by se mohlo týkat i projektů OPTP. Čekáme nyní na reakci EK, pokud by byl návrh 

akceptován, znamenalo by to např. i adekvátní úpravu legislativy. 

Zdeněk Semorád (MMR) poděkoval kolegům z MMR-NOK za podstatnou informaci, ocenil, 

že se k této iniciativě přistoupilo, protože téma je v současné době velice důležité a doufá, že 

bude mít tento návrh úspěch při projednávání. Podstatné bude rychlé rozhodnutí na evropské 

úrovni, žadatelé již nyní čekají, jak jednání dopadne, protože v některých projektech začíná být 
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problém jak ze strany veřejných zakázek, tak i ze strany termínů dokončení projektů. 

Michael Otta (AK ČR) doplnil informaci k financování RSK, dostávají se totiž do situace, že 

nemají dostatek zdrojů na financování zaměstnanců RSK vzhledem k tomu, že dochází ke 

snížení alokace o 1/3, což je pro ně podstatné. Jsou připraveni na jednání s MMR o aktivitách 

RSK, jistě najdou rezervy ve stávajícím fungování RSK, ale nemyslí si, že budou vykonávat 

stejné činnosti, resp. ty, které budou dohodnuty s MMR s o 1/3 nižším počtem zaměstnanců.  

Zdeněk Semorád (MMR) uvedl, že jeden z problémů je, že ne všechny výkony všech RSK 

jsou rovnocenné, proto je nezbytné po vzájemné diskuzi stanovit aktivity RSK, aby je dělaly 

všechny RSK ve stejné intenzitě. ŘO OPTP je k diskuzi připravený.  

Usnesení: MV OPTP vzal informaci na vědomí. 

Ad (3) Schválení Výroční zprávy o implementaci programu za rok 2021 

Jiří Kořínek (MMR) výroční zpráva byla členům MV zaslána v podkladech. Na úvod 

seznámil členy MV OPTP s přehledem aktivit OPTP za rok 2021, kdy došlo k vydání dvou 

verzí 1.8 a 1.9 Operačního manuálu v souvislosti se změnou dílčích úprav postupů v návaznosti 

na změny legislativy či metodických pokynů, dvou verzí Popisu funkcí a postupů zavedených 

pro ŘO OPTP. Aktivně pracujeme s PŽP nejen v návaznosti na změnu metodických pokynů, 

ale i na základě požadavků příjemců pro usnadnění jejich činnosti – byly vydány dvě verze 3.3. 

a 3.4. Konaly se dva MV OPTP, v květnu vzhledem k epidemiologické situaci per rollam a v 

listopadu prezenčně. Zároveň došlo k aktualizaci výzvy č. 3, která zahrnovala změny ve 

způsobilosti výdajů příjemců. Snažíme se při aktualizaci výzev tam, kde je to možné, 

příjemcům vyhovět. Plánujeme ještě jednu aktualizaci výzvy č. 3. Prezenční semináře pro 

žadatele a příjemce, resp. schůzky s příjemci jsme nemohli uspořádat z důvodu covidové 

situace, jednání s nimi probíhala převážně on-line formou, hlavně s ITI a RSK pro 

prodiskutování otázek minulého období a zároveň seznámení, jak bude přistupována k jejich 

podpoře v novém období. Prezenční setkání probíhala pouze s jednotlivými příjemci. 

Standardní schůzky plánujeme, nyní jsme měli např. schůzku s MF k převodu jejich projektů 

do nového období, se všemi příjemci se pravděpodobně sejdeme na podzim letošního roku. 

Vzhledem k plánovaným výzvám od 1. 9. 2022 předpokládáme uspořádání seminářů pro 

žadatele a příjemce před vyhlášením výzev, které se budou konat k informacím k novému 

období.  

Poté představil finanční údaje k 31. 12. 2021, kdy celková výše způsobilých výdajů vykázaných 

příjemci je v procentuálním vyjádření příznivá, spíše nám hrozí přezávazkování, s absorpční 

kapacitou problém nemáme.  

Dále informoval o vykonaných kontrolách na místě za rok 2021, kdy z 46 kontrol bylo 40 kontrol bez 

zjištění, 1 kontrola není ukončena a 5 kontrol bylo ukončeno se zjištěním v relativně nízkém finančním 
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objemu, což ukazuje na trend snižování chybovosti v projektech a zvýšení kvality projektů. AO může 

jistě potvrdit, že při auditech operací je většina auditů končena výrokem bez zjištění.  Nečastějším 

pochybením bylo nesprávné vedení účetní evidence, které jsme již řešili s AO a doufáme, že v novém 

období toto již bude bez problémů. Dalším nedostatkem je plnění bez platného a účinného právního 

titulu v návaznosti na zákon o registru smluv a drobné nedostatky ve vykazovaných cestovních 

náhradách.  

Následně komentoval záležitosti ovlivňující výkonnost OPTP, kdy dle MMR-NOK byl program v rámci 

hodnocení rizikovosti opětovně vyhodnocen jako program s nízkým rizikem, V roce 2021 bylo 

poukázáno pouze na nižší čerpání u PO 2, ale to nebude problém, prostředky budou dočerpané. Po 

konzultaci se správci MS se v letošním roce předpokládá čerpání finančních prostředků, které byly 

alokovány na monitorovací systémy v roce 2023, finance na projekty na ostatní informační a 

monitorovací systémy MF a MPSV a některé aktivity CRR budou ještě čerpány v příštím roce. 

Absorpční kapacita je tudíž naprosto dostatečná. Ze strany MMR-NOK proto nebyl stanoven Plán 

opatření OPTP na rok 2021 a nebyl ani v rámci zesíleného řízení rizik konstatován žádný problém 

s čerpáním. Zdůraznil, že OPTP od r. 2016 financoval kompletní provoz 7 regionálních rad, jejichž 

činnost byla novelou zákona č. 248/2000 Sb. ukončena k 31. 12. 2021, s tím, že nástupcem ve většině 

záležitostí se stalo MMR. Projekty RR jsme ukončili, prostředky ve výzvě č. 3 nebudou již na RR 

čerpány. Nezaznamenali jsme žádný zásadní problém í z důvodu pandemie, ani jak z hlediska 

administrace projektů, tak ani ze strany příjemců. Problémy spíše spočívaly v posouvání termínů pro 

podání žádostí o platbu, ale všem příjemců jsme z těchto důvodů vyhověli.  

Marek Kupsa (MMR) doplnil že od 1. 1. 2022 v souladu se zákonem 248/2000 Sb. přešly na OPTP 

agendy po ukončení RR a nyní musíme spolupracovat se subjekty jako GFŘ, Policie ČR, apod.  v rámci 

souvisejících nedokončených soudních a finančních řízení. Jedná se cca o 170 nesrovnalostí 

z nedořešených kauz, které zpracováváme a řešíme ve spolupráci s MF – odborem 12 a 71.  Doufáme, 

že se podaří tyto kauzy zdárně dořešit a v této souvislosti poděkoval.za spolupráci GFŘ a MF. 

Michael Otta (AK ČR) uvedl, že i přes některé nedostatky např. na ROP Severozápad, byla realizována 

řada úspěšných projektů a většina ROP, jako např. Severovýchod, systémově úspěšně fungoval.  

Zdeněk Semorád (MMR) doplnil předřečníka, že samozřejmě ne u všech projektů se podařilo zdárně 

ukončit jejich administraci,; nedostatkem také byla poměrně dlouhá doba posuzování jednotlivých kauz 

ze strany dalších subjektů.  

Vrátil se k výroční zprávě a dotázal se na případné dotazy či připomínky. Nikdo žádné připomínky 

k výroční zprávě nevznesl a výroční zpráva byla jednomyslně schválena.  

Usnesení: MV OPTP schválil Výroční zprávu o implementaci OPTP za rok 2021. 

Ad (4) Aktuální komunikační aktivity OPEFEU 

Radek Kobza (MMR) představil aktuální komunikační aktivity pro odbornou veřejnost-

žadatel a příjemce a pro širokou veřejnost. V rámci sítě Eurocenter proběhly série seminářů 

k novému programovému období, o které byl velký zájem. Z toho důvodu byly přidány ještě 
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dva online semináře v tomto a příštím týdnu. Eurofon ve spolupráci s Úřadem vlády poskytuje 

online konzultace, MMR zajišťuje zaměstnance, Úřad vlády techniku.  

Připravuje se vydání a tisk publikace Abeceda fondů EU pro nové programové období, ve které 

budou představeny všechny programy, doplněny i fondy vnitřní bezpečnosti a relevantní unijní 

programy. Publikace bude přístupná v nejbližších týdnech také online na webu, a tištěná verze 

bude rozmístěna na všechny informační centra a do regionů. Zapracovány i poslední stavy 

programů se zapracovanými změnami po projednávání s EK, které se snad nebudou již výrazně 

měnit.  

Dochází k aktualizaci webových stránek a nasazení sestav pro výzvy a seznam operací pro nové 

programové období, ručně zadávají některé výzvy unijních programů a finančních nástrojů tam, 

kde nejsou digitální sestavy. Chtěli by na web zařadit i výzvy NPO a Modernizačního fondu. 

Novinkou v loňské roce bylo natáčení podcastů, natočeno už 20 dílů v délce cca 30-45 min. 

Nyní pokračují s rozhovory s příjemci a na podzim by chtěli opětovně představovat operační 

programy či tématické oblasti.  

Co se týče komunikace vůči odborné veřejnosti informoval, že z projektů OPTP probíhají 

regionální dopadové evaluace, na dopady a využití evropských fondů v krajích. V tuto chvíli 

jsou zmapovány Olomoucký kraj a Kraj Vysočina, postupně dojde k zmapování všech krajů 

s výstupem ve formě manažerského shrnutí a letáků apod.  

Představil aktivity pro širokou veřejnost, které jsou prezentovány pod claimem „Kde fondy EU 

pomáhají“ s cílem posílit znalost veřejnosti o realizovaných projektech, a to v přílohách 

v Denících a Blesku. Uvedl, že v rámci 4 regionálních mutací Deníků vychází každý měsíc 

informace o projektech, články jsou dostupné i v online verzi a dvoustránkový formát v Deníku 

budeme držet i nadále. V Blesku zpracovávají stejné téma, ovšem jinou formou.  

Dále hovořil o každoroční akci, a to „Dny otevřených dveří“, které byly zahájeny 14.5. 

v Pardubicích v dopravním podniku a byly velmi úspěšné. Plánují ještě další 3 akce na jaře 

v Děčíně, Kutné Hoře a Jihlavě a na podzim 4 eventy. Formát online Dnů otevřených dveří 

bude také zachován, měl by být zahájen na podzim. Přímá komunikace není sice nejlevnější, 

ale má určitě přidanou hodnotu pro propagaci EU fondů.  

Do léta bude vytištěna nová edice letních map Kde fondy EU pomáhají s tipy na výlety po 

jednotlivých krajích. Jedná se již o 3. ročník a do léta budou mapy přes Eurocentra a Turistická 

informační centra distribuována, dostupné budou   i v online verzích. Zároveň bude realizována 

placená kampaň na sociálních sítích k těmto mapám.  

Další aktivitou jsou soutěže pro středoškolské studenty – Navrhni projekt, kdy jubilejního 10. 

ročníku se zúčastnilo 78 týmů, proběhla regionální kola a ve finále se vítězem stal projekt 
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Komunitní zahrada s venkovní učebnou Obchodní akademie České Budějovice. Studenti musí 

projekt nejen vymyslet, ale i pak prezentovat. Další soutěží je EU4U, jednalo se o 4. ročník 

kreativní soutěže ve dvou kategoriích – Natoč video a Vytvoř plakát.   

Zdeněk Semorád (MMR) uvedl, že někdy je v médiích těžké prosadit pozitivní informace, 

propagaci považuje za velmi kvalitní.  

Marek Kupsa (MMR) se dotázal, zda se v rámci aktualizace webových stránek počítá s 

usnadněním orientace ve zveřejněných výzvách. Výzev, nejen z fondů EU, ale i z NPO, 

modernizačního fondu a dalších je na webových stránkách uvedeno značné množství a pro 

žadatele by bylo vhodné je přehledně prezentovat na jednom místě. 

Radek Kobza (MMR) připustil, že orientace ve výzvách na webu rozhodně není snadná. V této 

souvislosti však naráží na způsobilost financí a personální kapacity, nejvíce je zatěžuje 

nastavení výzev a automatický přenos dat, kterým nedisponují. Výzvy se nasazují ručně a 

problémem je pak ručně udržet jejich aktuálnost. U informací k fondům EU to závisí na 

zpracování datových sestav, které je potřeba získat od EK s tím, aby se daly následně sdílet, 

stejná potřeba je v národních dotacích. Pokusí se na web do konce léta zapracovat všechny 

programy pod kohezí, ve druhé fází se zaměří na NPO a modernizační fond, aby informace 

byly uvedeny na jednom místě. 

Zdeněk Semorád (MMR) uvedl, že žadatele by nemělo zajímat, zda některou aktivitu bude 

financovat z fondů EU, NPO, Modernizačního fondu anebo z jiného zdroje, ale měl by se 

zabývat aktivitami a následně mít možnost jejich podporu někde konzultovat.   

Radek Kobza (MMR) odpověděl, že Eurocentra a Eurofondy poskytují konzultace a mají 

informace o možnostech podpory i z národních programů. Abeceda fondů proto zahrnuje i 

národní programy.   

Michael Otta (AK ČR) se dotázal, zda jsou v publikaci Abeceda fondů 2021-2027 uvedeny i 

informace o NPO a Modernizačním fondu. 

Radek Kobza (MMR) odpověděl, že v publikaci je uvedena jen krátká zmínka o těchto 

programech. 

Usnesení: MV OPTP vzal informace na vědomí. 

Ad (5) Různé  

Zdeněk Semorád (MMR) se dotázal, zda má někdo dotaz či připomínky do bodů Různé. 

Nebylo tomu tak.  
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Ad (6) Shrnutí hlavních závěrů 

Zdeněk Semorád (MMR) shrnul 3 hlavní závěry z 15. zasedání MV OPTP: 

1. MV OPTP vzal na vědomí informaci o aktuální situaci v OPTP a přípravě OPTP 2021+. 

2. MV OPTP schválil Výroční zprávu o implementaci OPTP za rok 2021.  

3. MV OPTP vzal na vědomí informace o aktuálních komunikačních aktivitách v rámci 

OPEFEU. 

Na závěr poděkoval členům MV OPTP za konstruktivní a produktivní jednání a diskuzi a uvedl 

předpokládaný termín 16. zasedání MV OPTP dne 29. 11. 2022. 

 

Zapsala: Ilona Binhacková (MMR), Ivana Hladíková (MMR) 

 

Schválil: Marek Kupsa (MMR), místopředseda MV OPTP 
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